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Tisztelt Polgármester Úr! 
 
 
Egy szülő felhívásából, és újságcikkből értesültünk róla, hogy a soproni önkormányzat óvodai 
csoportok és egész óvodák megszüntetését tervezi, emellett a megmaradó csoportok létszámát is az 
optimálisnál nagyobbra emelik, széles körű egyeztetés nélkül. 
Pedig ez nem szakmai kérdés, ez a jövőnk alapja! Minden magyar embert, különösen Sopron 
környékén érint. 
 
A gyerekeknek, még ha városiak is, minél természetesebb, nyugodtabb, tágas élettérben kell 
nevelkedniük, amivel mindenki egyetért. A német Kindergarten erre nagyon találó szó, igen, 
gyermekkertekre volna szükség!  
 
Szerencsés gyerekkoromban még minden soproni óvoda ilyen volt: elvarázsolt kastély (általában 
régi villák) nagy kerttel, nyugodt környezetben, és olyan sűrűségben, hogy mindenhova gyalog 
mehettek a gyerekek, akár egyedül is a lakóhelyüktől. Útközben is ismerős, megszokott, 
biztonságos utakon jártunk, mindennapos jókedvvel. 
Most a gyerekintézmények előtt reggel és délután hatalmas dugókban tülekednek az ideges szülők, 
és rángatják az autójukba a megfáradt, kedvetlen gyerekeket. Egész nap óriási zsúfoltságban, 
zajban, feszült pedagógusokkal vannak, akik igyekeznek csendesebb, értelmes foglalkozásokat 
tartani, de nem sok sikerrel. Ettől a gyerekek is zaklatottak lesznek. Ha van is udvara az óvodáknak, 
egyre kisebb és szegényesebb, kikoptatott fűvel néhány bokor, nem a régi szép búvóhelyes, virágos, 
nagy fás kertek. 
 
Ha erre azt mondjuk, hogy sokkal többen vagyunk, akkor érthetetlen a bezárás. Ha viszont 
kevesebb a gyerek, akkor miért ne lehetne nekik még jobb, mint nekünk volt? Bizonyára a hatvanas 
években is költséges volt fűteni, világítani és fenntartani ezeket a házakat, és a mainál több dolgozót 
megtartani, a gyerekeket etetni sem lehetett olcsó, de ezzel soha nem volt gond.  
 
Ha a mai óvodákra nincs valamiért pénz, honnan van az újakra? És miért gondolják, hogy azok 
olcsóbbak lesznek aztán? Az Angeren készült új „óvoda” nem is hasonlít a régiekre, inkább valami 
üzemcsarnokra, amit a Városszépítő Egyesület is észrevételezett még a tervismertetőn. Fodor 
Tamás volt polgármester szerint arra azért volt szükség, mert sokan költöztek a város keleti részére.  
Ahogy a nagy bevásárlóközpontokhoz, a külvárosi óvodákhoz is leginkább autóval igyekeznek az 
emberek, ami szennyezést, zajt, tumultust okoz a városban, és rengeteg energiát elpazarol. 
 
Tisztelettel kérjük ezért, hogy a képviselőtestülettel, szakemberekkel, és minden érintettel együtt, 
újra fontolják meg az óvodák működtetését, és a lehető legjobbat hozzák ki a város lehetőségeiből, 
a jövő soproni lakói érdekében! 
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